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Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 30 september 2019
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 16 september 2019

Onderwerp:  Voordracht 68: 3e Begrotingswijziging 2019
   

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 30 september 2019 
Voor de discussie/vragen in de commissie: zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag commissie 
EFB 16 september 2019

6.b. Financiën: Derde begrotingswijziging 2019 (A-Agenda Commissie EFB 16 september 2019)
De voorzitter introduceert het agendapunt. 

De heer Dulfer (GL) heeft een aantal vragen, met name over de herschikking van de bestemmingsreserves. Dit 
wordt aangeduid als een technische exercitie. Er wordt nu éen doel aan elke bestemmingsreserve gekoppeld, 
maar hierdoor verdwijnen een aantal reserves. Hij constateert geen rare dingen bij de herverdeling, maar 
heeft wel een vraag over het proces. De coalitie zoekt naar middelen voor nieuw beleid en hier is 65 miljoen 
euro herverdeeld en dat is een substantieel bedrag ten opzichte van de 13,5 miljoen euro als positieve 
bijdrage van het totale aantal mutaties. Waarom hebben GS niet besloten om deze vrijvallende middelen eerst 
in de algemene reserves te storten, zodat er in PS een discussie over de bestemming kan plaatsvinden bij de 
behandeling van de begroting? Waarom is dit bedrag nu al over de reserves verdeeld? Hoe worden de 
stortingen bepaald volgens de algemene systematiek? Hoe kan men zien of stortingen incidenteel, eenmalig 
of jaarlijks zijn of uit het verleden stammen?  Hoe ziet de systematiek van de besteding van gelden in de 
bestemmingen eruit en ligt hieraan een bestedingsplan per bestemming aan ten grondslag, zodat PS op de 
hoogte zijn van de uitputting van de bestemmingen? 

De voorzitter verzoekt eventuele technische vragen – zoals de tweede vraag – voortaan vooraf te mailen zodat 
deze vooraf beantwoord kunnen worden volgens de geldende procedure. 

Mevrouw Kapitein (D66) vindt het een hamerstuk.

De heer Heijnen (CDA) is tevreden met de doorvoering van het nieuwe format voor de financiële stukken. Hij 
heeft twee vragen over de herschikking van de reserves. Bij het herschikken van een aantal reserves zoals 
EXIN-H en werkgelegenheid en economie, wordt ook geld gestort in de algemene reserve en dat is niet 
conform de afspraak, want afgesproken is dat de doelen/compartimenten van de reserves niet zouden 
wijzigen. Graag een toelichting. Een aantal herschikkingen van reserves is onbegrijpelijk zoals stortingen met 
een negatief bedrag, wat dan eigenlijk onttrekkingen zijn. De herschikking reserve TWIN-H kent naast een 
onttrekking ook een negatieve storting voor de reserve Duurzame Landbouw. Betekent dit meer dan een 
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technische wijziging en is het een beleidskeuze om minder geld beschikbaar te stellen voor de ontwikkeling 
van duurzame landbouw? De provincie kent geen tussentijdse afsluitingen, is het daarom niet voorbarig om 
nu al vast te stellen dat dit geld in de algemene reserve wordt gestort ten behoeve van het coalitieakkoord en 
is het niet verstandig om eerst te wachten op het definitieve jaarsaldo voordat het geld alweer uitgegeven 
wordt, met het oog op eventuele tegenvallers in de komende vier maanden?

De heer Klein (CU) constateert dat het enkel technische aanpassingen betreft en inhoudelijke 
beleidswijzigingen ontbreken. De provincie is geen eigenaar meer van de vaarverbinding Naarden buiten de 
Vesting, dus er wordt geen krediet meer verstrekt maar een eenmalige uitgave. In hoeverre heeft dat effect 
voor PS om dit thema te benaderen, want vanuit het gebied ontstaat steeds meer weerstand tegen de nieuwe 
vaarverbinding. Daarom lijkt het van belang dat PS zich eerst nog een keer bezinnen over nut en noodzaak 
van de investering. Is de technische wijziging van invloed op de mogelijkheid om hier het debat over te 
voeren?  

Mevrouw Bezaan (PVV) ondersteunt de meeste punten van het besluit, met uitzondering van de punten 4, 6 
en 8. 

De heer Smaling (SP) stemt in met de herschikking van enkele belangrijke reserves. Bij de vaarverbinding 
Naarden Buiten de Vesting wordt het krediet ingetrokken omdat de provincie geen eigenaar meer is, maar het 
bedrag van bijna 10 miljoen euro is wel uitgegeven. Hoe is het mogelijk dat pas bij de jaarrekening 2018 
bekend wordt dat de provincie ergens geen eigenaar meer van is? 

Gedeputeerde Pels meldt dat er alleen maar technische wijzigingen zijn doorgevoerd om de reserves meer 
inzichtelijk te maken. In veel reserves zaten clusterreserves/compartimenten waarmee meerdere doelen 
werden bediend. De compartimenten zijn opnieuw overgeheveld naar bestemmingsreserves die passen bij het 
doel waarvoor deze oorspronkelijk waren ingesteld. Dit geldt voor alle reserves en ook de onttrekkingen zijn 
technisch van aard. Er is geen sprake geweest van beleidsinhoudelijke afwegingen bij de herschikking van de 
reserves, het is puur bedoeld om de begroting en de inhoud van de reserves te wijzigen op verzoek van PS. PS 
kunnen in de begroting de verschillende mutaties van de reserves zien, maar door de koppeling van een doel 
aan een reserve kan in het vervolgtraject verduidelijkt worden  wanneer wordt gekozen voor een structurele 
storting of wanneer sprake is van incidenteel geld. Hiermee wordt zichtbaar welke reserve betrekking heeft 
op langlopend beleid en welke eenmalig is. Zij stelt voor dat PS over enige tijd worden ingelicht en dat geldt 
ook voor het inzicht verschaffen aan PS wanneer een reserve tot besteding komt conform de afspraak van de 
coalitie om een taakstelling op de reserves te leggen. De vraag over het krediet over vaarwegen dient 
voorgelegd te worden aan de inhoudelijk gedeputeerde Water, de heer Loggen. Gedeputeerde Pels is enkel 
aanspreekbaar op de financiële kant. 

De heer Klein (CU) verzoekt vooral om helderheid te bieden over de consequenties voor de manier waarop de 
provincie zich vastlegt. Is dat anders wanneer een reserve of eenmalige uitgave wordt geboekt dan het 
aanhouden van een reserve waaruit zaken betaald worden? Het gaat nu om een eenmalige uitgave die 
afgeboekt wordt, omdat de provincie geen eigenaar meer is. Wat zijn daarvan de consequenties voor de 
beslissingsbevoegdheden van PS? 

Gedeputeerde Pels zal nagaan hoe een en ander zich tot elkaar verhoudt. In antwoord op het CDA schrijven 
de eigen regels van de provincie voor dat vrijvallende middelen in de algemene reserve gestort worden. 
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De heer Heijnen (CDA) is van deze regel op de hoogte, maar na de tekst dat de gelden worden gestort in de 
algemene reserve staat: “ten behoeve van het coalitieakkoord”. Dat laatste is niet conform de regels. 

Gedeputeerde Pels meldt dat het met name de taakstelling in het coalitieakkoord als bestedingsdoel betreft. 

De heer Heijnen (CDA) constateert dat bij de kaderbrief wordt besloten over de middelen die in de algemene 
reserve zitten. Nu wordt er al een doel aan gekoppeld, namelijk het coalitieakkoord en daar is het nu niet het 
juiste moment voor, want nu is nog niet bekend wat het positieve saldo over 2019 wordt en het is niet 
conform de eigen regels. Hij verzoekt tevens om een toelichting op het feit dat er ook vanuit de herschikking 
geld naar de algemene reserve is gegaan, want de reserves EXIN-H en TWIN-H kenden geen compartiment 
algemene reserve, hoewel het volgens de gedeputeerde enkel om puur technische wijzigingen gaat. 

Gedeputeerde Pels antwoordt dat GS pas overgaan tot het maken van plannen en het besteden van gelden 
wanneer het uiteindelijke saldo aan het einde van het jaar bekend is. Omdat er voor een deel van de gelden 
geen plannen beschikbaar waren, zijn deze in de algemene reserve gestort.

Tweede termijn

De heer Hartog (VVD) vindt het een hamerstuk. 

De heer Zaal (GL) verzoekt de PVV toe te lichten waarom zij niet akkoord gaan met de punten 4, 6 en 8. 

De heer Heijnen (CDA) constateert dat in 2018 een grote doorlichting is uitgevoerd op alle reserves, waaruit 
69 miljoen euro beschikbaar is gekomen. Hij verzoekt om een toelichting. Hij blijft het principieel onjuist 
vinden om in de stukken te vermelden dat ten behoeve van het coalitieakkoord gelden worden gestort in de 
algemene reserve, want dat kan nu nog niet bepaald worden. Het vaststellen van beleid gebeurt pas bij de 
volgende kaderbrief. 

Gedeputeerde Pels antwoordt dat het mogelijk is dat als je reserves gaat doorlichten op de gestelde doelen, 
er middelen vrijvallen en de coalitie heeft keuzes gemaakt over de besteding van de 69 miljoen euro. 
Aangezien er voor bepaalde gelden geen plannen bestonden, is besloten deze gelden te laten vrijvallen.

De heer Dulfer (GL) vindt het een hamerstuk.

De voorzitter constateert dat de commissie akkoord gaat met agendering van het voorstel als hamerstuk voor 
PS. 


